
Referat af Årsmøde fraktion 4 – 22.11.23 
 

1. Velkomst 

Lone bød velkommen. 

 

2. Godkendelse af dagsordenen 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

3. Arbejdet i det forpligtende kredssamarbejde 

Ebbe fortalte om det forpligtende kredssamarbejde. 

Politisk har der været fokus på at få fraktion 4 nævnt selvstændigt i prin-

cipprogrammet, og at få taget mere hensyn til fraktion 4 på landsplan, fx 

nu her i forbindelse med OK24. 

 

Der har været afholdt pensionistkurser med stor succes, men interessen 

har været større end udbuddet, så der arbejdes på at udbyde et ekstra 

kursus. 

 

Ebbe opfordrede til, at der var en mere som tog med til møderne i SPT. 

Det næste møde er d. 15. januar i Holbæk. 

 

4. Hvordan fastholder vi de nyligt pensionerede i DLF? 

Emnet blev debatteret, og der var følgende forslag. 

- Tillidsrepræsentanterne på skolerne skal sørge for at reklamere for 

Fraktion 4 til de medlemmer, der snart skal på pension. 

- Der skal være flere sociale arrangementer, og programmet for disse 

skal være nemt tilgængelige. 

- Husk at videreformidle de gode argumenter for medlemskab.  

o Solidaritet 

o Gruppeliv 

- Møde for kommende pensionister, hvor der bliver informeret om pen-

sion og fraktion 4. Fx kan der komme et punkt på vores 57+ møde, 

hvor emnet er: ”Hvad skal der til, for at I bliver i foreningen?” 

- Sende nyhedsbreve ud til fraktion 4.  

- Kæmpe mere politisk for Fraktion 4’s vilkår. 

 

5. Arrangementer: 

o Kommende arrangementer 

Der er julefrokost d.6.december. 

 

Derudover var der ønsker om 

o Besøg af kommunens borgerrådgiver 

o Tur til vingård 



o Lokale ture med mad. 

o Medlemmer af Fraktion 4 kan komme med forslag til arrange-

menter, og må meget gerne være med til at arrangere dem. Det 

bemærkedes fra FR at det bedste ville være, at forslagsstiller 

også er arrangør. 

Dette burde kunne skabe en idébank til senere brug, men det er 

vigtigt, at arrangementer ikke bliver bundet op på én enkelt per-

son. 

o Der bør udsendes brev om dette til medlemmerne. 

 

 

o Læsekredsen 

Før i tiden var vi 22 ”læseheste”; nu er vi langt færre – omkring 10. 

Vi mødes på Kredsen 1. onsdag i sep., okt., nov., feb., marts og 
april. 

 
Forslag til nye arrangementer 
Susanne Transel vil gerne bistå med at arrangere som ekstern konsulent. 
Forslag: Flere ture i lokalområdet med samkørsel, så vi ikke er afhængige af busud-

gifter. 
Eks. Tur til Trelleborg. 

Arrangement på Fugledegården. 
Arrangement med Lillian Hjorth Westh på Kredsen. 

Men: Forslag om tur til Sprogø. 
Forslag om tur til Dodekalitten og Femern bælt. 

 

6. Spørgsmål til og fra ”De fem” 

”De fem er kun fire og efterlyser en person, som vil være villig til at være 

med evt. til møderne i Sjælland på tværs. 

 

7. Praktiske forhold: 

A: Kommunikation 

  Nyhedsbrev bør også omfatte fraktion 4, når der er noget at meddele. 

B: Hjemmesiden/Facebook 

  Knap på hjemmesidens forside med direkte link til Fraktion 4. 

C: Hvad kan forbedres? 

 

8. Eventuelt 

Venlig hilsen 

 

 

 

Randi Stokholm Hansen, kredsstyrelsen 

Ebbe Nørtved, ”De fem” 


